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ИГО ІИ Л ІИ: 
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хотІв стати а о о 

о зні атися в кіно 

• 

• 

- Чи згадуєте ви свої ропі в ук

раїнських фільмах, і якщо так, то які 

саме? 

- Так, я пам'я tаю. Я, насправді, не дуже 

прихильний до своіх ролей в кіно . Я б десь іх 
тримав на периферії своіх інтересів. Хоча я 

люблю зніматися в Юно , мені дуже подо

бається . У мене було навhь таке первинне 
бажання : чому я хотів стати актором- я хотів 

зніматися у фільмах. Як і всі молоді дівчата і 

хлопці хочуть бути кіноакторами . Я колись, 

пригадую, бачив фільми з Іваном Миколай

чуком , Іваном Гаврилюком- і я не міг не ста

ти Юноактором . Я вступив до інстИl)'Т)' і вчив

ся на кінофакультеті на курсі Бориса Петро

вича Ставицького . Хоча ми навчалися за про

грамою такою ж, як і факультет драматичних 
• 

акторtв . 

Я Знімався , так, було кілька фільмів на студії 

імені Довженка, десь близько двадцять на

бралося. Декілька з них були навhь досить 
помітні - «Украдене щастя» Юрія Ткаченка,· 

«Загублені в пісках» Миколи Ільінського, був 
фільм Леоніда Осики «Увійдіть , стражденні!». 

Був, дай Боже пам'ять, о, перший фільм, де 

я знімався - <<Дударики», там я зіграв отама

на ... 
-Про зйомки в Осики, будь паска ... 
- Це був, здається , 1986 рік, якраз, коли по-

чалися оці проблеми ... Я вже жив у Литві , 

відірваний від Украіни , на той час - це був 
початок моїх блукань . І там як сталося? Я, до 

речі , дуже завдячую Юркові Ткаченку, який 

знімав «Украдене щастя», що він мене витяг

нув зніматися в головній ролі, бо на мені бу
ла вже заборона- мені не дозволяли зніма

тися на стуДІї Довженка. Мене викликав 

Путінцев і сказав, що ми, мовляв, вас пова

жаємо, ви гарний хлопець, але є вказівка, що 

переступати поріг нашо і студії вам не мож

на ... 
- Через заборонену виставу сеСтійкий . 
принц»? 

- «Стійкий принц» - це була остання краnля , 

там були ще й інші речі ... Потім щодо Льоні 
Осики .. . Він , коли знімає фільм , вважає, що 

це є альфа і омега усього Юнематографа. 

Справді, на мою думку, його «Камінний 
хрест» - це фільм номер один стуДІї Довжен

ка. Певною мірою він мені подобається 
більше, аніж «Тіні забутих предків» . Там Льо
ня досягнув такої якості, це вже така дис

тильована річ, там вийшов чистісінький про-

дукт - досягнув , дуже ес 
тетизован ого примtгиву. Це дуже добрий 
фільм «Камінний хрест», і тому, звичайно, я u 
погодився . Хоча на той час я ніяких пропо-

J зицій уже не приймав - саме тоді мені за 

пропонував зніматися Ярослав Лупій в UVJ 

Данила Галицького. І я дуже хотів грати Да 

нила Галицького. Але я настільки 

Льоню через «Камінний хрест», і хоча мені нР.І! 

дуже подобався сценарій «Увійдіть, страж 

денні! », я погодився . 

Це був роман якогось там російського авто

ра .. . Сама історія нібито тягнула на міф, ал 

там було забагато такого. .. кібернетики , 
фізиtdв і хіміЮ в . Я цього ніяк не міг ... й і 
мені не подобалися , й діалоги . Я ніби 
шістдесяті роки потрапив, коли була vn,,,_, 
щовська відлига. І хоча Льоня весь час казав І 
що він там щось таке бачить, що ні '",.."1 

• 
полІТИчного там немає, що це така 

• 

унІверсальна, що вони в пустелі, в Кара-Ку-
• 

мах, 1 така модель людських відносин . Мені , 

до речі , не дуже подобається фільм «Увійдіть, 
стражденні!» - надто він вийшов ... Там ото
го прориву через примtгив, що стався 

«Камінному хресті» , не відбулося . З яких при 

чин , я не знаю . Ніби й зображення було та 
ким, як і раніше, була повільність, була Щ'-' 1 
добра рука Льоні , але .. . Проте на той ,avr 

фільм був уже застарілий. 
- Sl сприйняла цей фільм, як алегорич

ну розповідь про вибір людсrва, вибі 

w 

шляху - куди йти далі., чи по шляху на

уково-технічного прогресу, чи все-та- ~u:iirJ;@::~~t'!Л 
ки, пам'ятаючи про техногенну катаст-k~'§'J 
рофу, про загрозу, змінити напрям ... І ,,,. ... , , rfІ.ІБ~і 
ваша роль у цьому фільмі багато ва-
~. ~~;. 

- Я собі там здаюся надто патетичним . 

- Навпаки, ви там стриманий і мовчаз-
.... 

нии. 

- В патетичному розумінні стриманості 

мовчазності . Надто я був патетично

ний . Це мені не подобалось. 
- Зате багатозначний, можна як 

годно. тлумачити. 

- Я знаю, що Параджанов дуже любив uev 
фільм і багато гарних слів говорив про нього. 

Саме після цього фільму в мене зав' ·~ 
добрі стосунки з Параджановим . Параджа 
нов казав, що я єдиний , хто зіграє Врубеля . 
- Чи жалієте, що не зіграли? 
- Звичайно, жалію . Я дуже хотів би зіграти 
цю роль ... Так само, як в Литві я зіграв Чюр-

• 
ЛЬОН Іса . 

- Не довелося бачити того фільму. 
- А того фільму взагалі ніхто не бачив. То 

варіант - «Зодіак» - після п'ятої здачі Держ 
телерадіо зарубали , а матерІали, яtd зняли, 

були знищені. Знімав його Янус Вейткус
1 

ловний режисер Каунаського театру, яки 



щось 
• • 

ЛИШИЛИСЯ РІЖКИ та НІЖКИ. 

В Литві я зіграв у трьох фільмах: «Зодіак» , «Гра хамелеона» .;xlf.'Y• 

Сартром режисера д.Жебрюнаса і ще один фільм Вейткуса 
«Дон Жуан» за Моцартом, я там грав диригента, таку ди 
намічну постать, двійника Дон Жуана. Але я не бачив ЦDVI 
фільму: після того, як поїхав з Литви, я не мав можли -~-r.и 

навіть мати касети з цими фільмами . 

Знімався я і в Росіі, на Свердловській кjностуДІї зіграв Фрун 
зе , чотирисерійний телефільм - за цю роль здобув, 

здається, в Мінську приз за кращу чоловічу роль. 

У Білорусії знімався у фільмі «Відступник» Валерія Рубінчика 
одержав приз за кращу чоловічу роль в Іспанії під Барсело

ною - там є такий фестиваль фантастичних фільмів і · 
жахів . Це вже була копродукція «Білорусфільму» із ~ІІШ 
Німеччиною, Австрією, одна з перших на той час. Зні 

фільм в 1987 році, коли вже настали перші моменти перебу 
дови. Саме тоді я вперше виїхав за кордон в кіноекспедицію, 

· ........ 

бо перед тим мені не дозволяли . Скажімо, роком раніше 
Литві мені пропонували зніматися у фільмі з експедицією 
Аргентині, та ніхто не зміг домогтися мого виїзду за кордон. 

Всіх підняли на ноги . І Жалакявічюс, і міністр куль тури 

ненко - хто тільки не займався, щоб мене випустили, 

марно. Приїздила ціла делегація з Литви, цілий тиждень 

дили по інстанціях - нічого зробити не могли . Що був за "P-r 

крет? 

- Очевидно, ви належали до невиїзних? 
-Так, я був у «чорних списках». 

На «Мосфільмі» я, мабуть, тільки в Хамдамова знявся, в «Анні 
Карамазофф» . Може, ще щось було, але я не пригадую. Я 

більше на «Ленфільмі» знімався. Уже працюючи в Москві, ... .." 
Анатолія Васильєва, я зіграв у фільмі «Сірано де Бержерак». 

Це було непросто, адже Васильєв такий патріарх, що від ньо
го відійти неможливо, але всякими правдами і неправдами я 

все--таки спромігся зіграти Сірано. Це було дуже швидко, 
виривавсяна короткий час, на пів дня. Фільм непоганий, лю-

. ... 
ди менІ казали , що гарно сприимається, хоча сам я не знаю, 

• 

менІ важко сказати . 

- А як у Канаді? Ви і там знімаєтесь в кіно? 
- І в Канаді, і в США. Там я граю переважно у телевізі 

фільмах, зокрема канадських серіалах. Ось звідси я лечу 

Торонто, де зніматимуся в американському серіалі. 

- Це не «мильні опери»? 

- Ні, в «мильних операх» я не беру участі. Скажімо, один 
серіалів, де я знімався (він, здається, іде у вас), - «Таємни 

агент Нікіта», американська версія фільму Бессона. Я 

брав участь як «запрошена зірка» (є така категорія) в одні 
серії. Це головна роль - роль негідника, який, як і завжди, ко 

гось там викрадає, комусь погрожує і якого вІdнці вбивають. 

-Але вам, мабуть, там не дуже цікаво було грати? 
- Ні, мені цікаво. Чому? Я знімався і в художніх фільмах, 

тільки телевізійних. Скажімо, «Ідеальний чоловік» 

Міхалка, канадський фільм, він навіть касовий успіх мав. 

франкомовна комедія. З англомовних я знімався у фільмі t'P.-1' 

не Даалдера, який називається «Істерія». Цей фільм не вий-.-,"'· 

шов через дистриб'ютерів- там вирішують долю фільму ди- ........ 
стриб' ютери . У цьому фільмі я працював з дуже гарними ак 

торами , зокрема з Патріком Макдуленом, це актор вже 

шого віку, харизматичний (з Голлівуду) . Він сам британець, 

відомий за культовим фільмом «В'язень» - його й нині 

від часу показують. Потім Аманда Пламмер там знімалася, 
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тепер дуже вІдома актриса з а

рантіно. Там я грав на рівні з ними, то була 
дуже помітна роль. Це про психічну клініку, 

чимось нагадує «Політ над гніздом зозулі», 

але у теперішньому стилі. У фільмі «Пошук у 

кварталах з червоним світлом» , де йдеться 

про те, як детектив розшукує когось у цих 

місцях, я знову грав негативну роль. Я пере

важно граю іноземців- німців , часто росіян, 

поляків. Грав я Ігоря Бузенка, українця. З 

цією людиною пов'язаний перший відвер-
V • V ~ 

ТИИ ПОЛІТИЧНИИ скандал на ПОЧатку ХОЛОДНО! 

війни . Це сорокові роки , коли в Штатах ве-
І І І 8 1 

лась кампанІя проти комунІСТІВ, 1 саме тоДІ в 
радянській амбасаді в Канаді , де було силь

не комуністичне лоббі, діяла ціла мережа 
шпигунських зв'язків, і канадські комуністи 

брали інформацію від совєцької амбасади . 
Я грав радянського амбасадора Ігоря Бузен

ка- це відома постать (здається, він ще жи

ве і тепер), який доніс на цю шпигунську ме

режу більшовиків. Він захотів залишитися в 

Канаді . Отже, то був політичний детектив, 

називався <<Великий процес». 

Фільми , де я знімався , записані на касетах, 
- -

я часто використовую ІХ для своє1 пропаган-

дИ. Я маю свого агента, який займається 

моєю кар'єрою в кіно. 

- Чи могли б ви показати туr якісь 
фільми? 

-Я маю на касеті угорський фільм «Шляхи 

смерті й ангели» Золтан а Калмоні ( 1990), 
який демонструвався на Каннському кінофе

стивалі. Там я грав головну роль разом з 

відомим чеським актором Грушинським . 

Досить цікавий фільм, кафкіанська атмо

сфера в ньому, такий , як химерний сон . Там 

весь час експлуатують стосунки батька і си

на, я граю сина. 

Три роки тому я знявся в Росіі на запро

шення Івана ДИховичного . Це був, до речі, 
мій перший приїзд з Канади. Тоді я був у 

Києві якийсь час, записав кілька те

левізійних інтерв'ю, зокрема з Богданом 

Ступкою. А потім поїхав до Санкт-Петер

бурга і там знімався в Івана у фільмі «Му

зика для грудня». Теж в головній ролі , цей 

фільм був у Каннах на фестивалі . Фільм 
мені менше подобається. Я був ображе

ний , тому що мене озвучили . ім там було , 
мабуть, невигідно мене знову викликати . 

Фільм знято на росjйські гроші - мецена
ти його підтримали, зокрема один російсь-

..., І """' І І 

кии мrльионер, чия молода вІсІмнадця-
• І І ...., І 

тирtчна дружина знІмалася в головн1и ролІ . 

Потім учасники фільму мали величеЗний 
бенкет на Каннському кінофестивалі, заку
пили корабель, одне слово, «шиконули». Є 

люди, які дуже люблять цей фільм . Він та
кий холодно-естетський . Мені ж здається, 

· що там було трохи псевдоестетизму - Іван 

холодни , у нього немає того гарячого 
ру, який буває, скажімо ... навіть у Михал 
ко ва. Вони дуже різні з Михалковим , 

люблять один одного , але це окрем 
• • 

ІСТОРІЯ . 

- Фільми Михалкова доступні гляда 
• 

чев1. 

- Якщо брати чисто за сумісністю, то мен 
здається, що я з Михалковим набагато кра 

ще суміщався б, ніж з Іваном. Там у нас 
ла трохи проблема сумісності , хімії . Він ду
же хотів, щоб я знімався. Він мене ще для 
свого попереднього фільму «Прірва» 

час витягав - тоді я не зміг, був у Ва 

сильєва. І от я на це діло купився - ну, ціка

во, Іван Дихавичний мене кличе, і вже дру

гий раз . А крім того, вперше приїхати мv1 
..., . . . . 

КраІНИ ПІСЛЯ ЧОТИрЬОХ З ЛИШНІМ роКІВ ВІДСут 
• 

ності , мені оплачують дорогу і ще якийсь го-

норар - чому ні? То я приїхав . Хоч я нРt, 
• 

жалІю, що я там знявся . 

- Кілька слів про кіно Канади, 
.., 

ми туr маиже не знаємо. 

- Там є кілька гарних режисерів . Скажімо , 

Дені Аркан, можливо, я в нього зніматиму-
. .... . . "" ..., 

СЯ В ГОЛОВНІИ роЛІ, ВІН готує ЯКИИСЬ ВеЛИКИИ 

проект. Каже, що це найдорожчий проект 

історіі канадського кіно . Незабаром я маю 

ним зустрітися . Я з братом Дені Аркана пра
цював у театрі , він у мене грав у головній 

ролі. Потім там є Атом Мrаян, всесвітн 

відомий режисер , який здобував нагороди і 
в Каннах, і на інших фестивалях. Власне , 

Канаді є цікавіші фільми , є менш цікаві . Те

пер до Канади дуже багато приїжджає аме
риканців, особливо до Монреалю . TvuvІ 

перед цим було таке кінематографічне місто 

і Ванкувер. А тепер Монреаль виходить 

такий самий рівень. Ось недавно тут Де 

Пальма знімав свій останній фільм «Очі 

зміі», десь сто мільйонів бюджет, гігантсь

кий комплекс перебудували на манеж, 

суто американська продукція . Цей самий Avl 

Пальма знову зніматиме у Монреалі . Мар

лон Брандо час від часу приїжджає знімати. 

Тобто , кіножиття в цьому місті досить актив

не . Дуже багато експедицій . 

-Місто красиве. 

-Місто дуже красиве, має багато європей-
ських якостей - там знімають Берлін, Па 

риж, Петербург, Нью-Йорк - все, що ..:~ао 
годно. 

Є ще одна цікава річ, я хотів би знімати 
режисер . І є якісь моменти, які , можливо, 

• • 

дадуть менІ змогу знІмати . 

- Відразу повнометражний? 

-Може, вдасться відоазу повнометражний . 

Сценарій пишу, вже щось написав . Тобто, 
це питання вирішується . Є гарний оператор, •.. ::z 

• 
я знаю акторІв . 

- Успіху вам. 
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